
PROTOKÓŁ 
wspólnego posiedzenia  

stałych Komisji Rady Gminy Skąpe  
z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

 
 Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz, przywitał na wspólnym posiedzeniu 
Komisji zebranych radnych, Wójta Gminy Zbigniewa Wocha, inspektora Annę Cieplicką. 
Następnie zaproponował swoją kandydaturę na prowadzącego wspólne posiedzenie stałych 
Komisji Rady Gminy Skąpe. Ponieważ innych kandydatów nie zgłoszono, w wyniku 
głosowania radny Mariusz Kuźmicz został wybrany na prowadzącego obrady. Poinformował, 
że na stan 15 radnych, obecnych jest 11 osób (lista obecności w załączeniu).  
Następnie odczytał porządek posiedzenia, do którego zaproponował wprowadzić następujące 
zmiany: 
- wycofać projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania 
polegającego na przebudowie dróg gminnych i powiatowych nr 1224F i 1205F w miejscowości 
Niekarzyn, 
- wycofać projekt uchwały w sprawie pozbawienia części drogi kategorii drogi gminnej poprzez 
wyłączenie jej z użytkowania jako drogi publicznej, 
- wprowadzić projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa 
Lubuskiego,  
- wprowadzić projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielania 
Stypendium Naukowego Wójta Gminy Skąpe za szczególne osiągnięcia w nauce dla uczniów 
szkół podstawowych z terenu Gminy Skąpe. 
Więcej zmian nie głoszono. W wyniku głosowania zmiany zostały przyjęte jednogłośnie, 
a porządek posiedzenia przedstawia się następująco: 
1. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:  

a) odwołania Skarbnika Gminy Skąpe,  
b) powołania Skarbnika Gminy Skąpe,  
c) o zmianie uchwały w sprawie ustalenia kwoty dotacji udzielanej niepublicznym 

przedszkolom na terenie Gminy Skąpe,  
d) pozbawienia dróg kategorii dróg gminnych poprzez wyłączenie ich z użytkowania jako 

dróg publicznych,  
e) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2023 rok, 
f) udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Lubuskiego,  
g) o zmianie uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielania Stypendium Naukowego 

Wójta Gminy Skąpe za szczególne osiągnięcia w nauce dla uczniów szkół 
podstawowych z terenu Gminy Skąpe.  

2. Sprawy różne.  
3. Przyjęcie protokołu z posiedzeń w dniach 11.07.2023 r. i 10.08.2023 r.  
4. Zamknięcie obrad. 

 
Ad. 1 Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie 
a) Wójt Zbigniew Woch omówił projekt uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy 

Skąpe. Poinformował, że w m-cu lutym Skarbnik oświadczyła, że podjęła decyzję 
o zakończeniu współpracy z gminą. W następstwie tego oświadczenia ogłosiliśmy pięć 
pod rząd konkursów, które nie przyniosły rezultatu. Nie dość, że nikt się nie zgłosił, to 
nawet nikt nie dopytywał o pracę. Później zrobiliśmy pauzę i zaczęliśmy poszukiwania 
poprzez rozpytywanie w środowisku. W efekcie tych poszukiwań pojawiły się trzy osoby 
chętne, z którymi odbyły się spotkania. Ogłosiliśmy kolejny konkurs. Jedna osoba złożyła 
ofertę pracy i konkurs został rozstrzygnięty pozytywnie. Efektem tego są dzisiaj dwie 
uchwały: jedna o odwołanie Skarbnika, druga o powołanie Skarbnika. Prowadzący obrady 
Mariusz Kuźmicz odczytał treść listu przesłanego przez panią Brygidę Sewohl, 
stanowiącego podziękowanie za trwającą 7 lat współpracę.   
Wójt potwierdził, że ostatnie 7 lat to dobry czas dla naszego samorządu, a profesjonalizm 
i rzeczowość pani Skarbnik wpłynęły także na bardzo dobre i na wysokim poziomie relacje 
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pomiędzy gminą a Regionalną Izbą Obrachunkową. Podziękował pani Brygidzie Sewohl 
za współpracę i życzył sukcesów w życiu zawodowym i osobistym. Stwierdził, że przed 
nami, przed gminą nowy czas, oby równie dobry. 
W wyniku głosowania komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
i skierowały go pod obrady sesji.  

b) Wójt Gminy Zbigniew Woch omówił projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika 
Gminy Skąpe. Pani Danuta Hekawa, bo o niej mowa całe swoje życie zawodowe związana 
jest z samorządem Gminy Świebodzin. Zaczynała od biura rady, kończąc na stanowisku 
głównego księgowego jednostek oświatowych. Dotychczas nie pełniła funkcji skarbnika, 
ale wszystkie wymagania spełnia.  
W wyniku głosowania komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
i skierowały go pod obrady sesji. 

c) Inspektor urzędu Anna Cieplicka omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
ustalenia kwoty dotacji udzielanej niepublicznym przedszkolom na terenie Gminy Skąpe. 
Wyjaśniła, że w wyniku omyłki pisarskiej w uchwale podjętej na ostatniej sesji w § 1 użyto 
sformułowania w liczbie pojedynczej „niepublicznemu przedszkolu”, co spowodowało 
rozbieżność treści niniejszego paragrafu w stosunku do tytułu uchwały, w którym 
prawidłowo jest użyta liczba mnoga. 
W wyniku głosowania komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
i skierowały go pod obrady sesji. 

d) Wójt Gminy Zbigniew Woch omówił projekt uchwały w sprawie pozbawienia dróg kategorii 
dróg gminnych poprzez wyłączenie ich z użytkowania jako dróg publicznych. Wyjaśnił, że 
większość dróg polnych w Darnawie zostało upublicznionych. Faktycznie drogi te 
w terenie nigdy nie zostały wytyczone ani też urządzone jako drogi. Drogi te nie były i nie 
są wykorzystywane do celów komunikacji publicznej i nigdy nie były użytkowane przez 
ogół mieszkańców. Przedmiotowe drogi faktycznie stanowią grunty rolne orne, są 
wykorzystywane i uprawiane rolniczo. Temat wypłynął przy okazji prac związanych 
z dokumentacją na budowę farmy wiatrowej.  
Na terenie gminy takich dróg jest więcej i potrzebna jest szczegółowa inwentaryzacja, aby 
przygotować  większy pakiet. 
W wyniku głosowania komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
i skierowały go pod obrady sesji. 

e) Wójt Gminy Zbigniew Woch omówił projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwały 
budżetowej Gminy Skąpe na 2023 rok.  
Poinformował, że niniejszym projektem zwiększono dochody bieżące: 
1) Funduszu Pomocy o kwotę 33.920,00 zł, w tym: 
- kwotę 18.610,00 zł na zadania oświatowe związane z dziećmi i uczniami będącymi 
obywatelami Ukrainy, 
- kwotę 6.070,00 zł na obsługę zadania związanego z wypłatą świadczenia rodzinnego, 
- kwotę 9.240,00 zł na obsługę zadania związanego z wypłatą świadczenia 40 zł. 
2) Wprowadzono ostateczne kwoty dochodów z tytułu dotacji celowej na zwrot części 
wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2022r. zgodnie z pismem nr GN-
III.3146.12.2023 z dnia 21 sierpnia 2023r. 
3) Zwiększono wpływy z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa 
użytkowania wieczystego nieruchomości. 
W planie wydatków zwiększono środki na: 
1) Wydatki związane z realizacją zadań na rzecz pomocy obywatelom Ukrainy, którzy 
przybyli na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej w związku z działaniami wojennymi 
prowadzonymi na terytorium tego państwa o kwotę 33.920,00 zł. 
2) Wydatki związane z zadaniem pn. „Przebudowa drogi gminnej na ul. Wojciechowskiego 
w m. Ołobok” w kwocie 150.000,00 zł na roboty budowlane oraz nadzór inwestorski. Kilka 
m-cy temu skomunalizowaliśmy drogę prowadzącą do tzw. bloków leśnych w Ołoboku. 
Naprawa tłuczniem nie przynosi oczekiwanych efektów, dlatego też położony zostanie 
dywanik asfaltowy. 
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3) Wydatki związane z zadaniem pn. „ Remont odcinka drogi gminnej nr 004814F na ul. 
Chrobrego w m. Ołobok” w łącznej kwocie 272.900,00 zł. W wyniku zweryfikowania 
zadania, zabezpieczono dodatkowe środki.  
4) Opracowanie dokumentacji projektowej zamiennej na nadbudowę budynku SUW wraz 
z infrastrukturą towarzyszącą w m. Kalinowo w wysokości 60.000,00 zł. 
5) Udzielenie pomocy finansowej dla Województwa Lubuskiego z przeznaczeniem dla SP 
ZOZ Centrum Leczenia Dzieci i Młodzieży w Zaborze na dofinansowanie zadań 
związanych z wprowadzeniem terapii wspierającej w kwocie 5.000,00 zł. Temat był 
poruszony na ostatnim posiedzeniu. Zgodnie z obietnicą Wójt skontaktował się z dyrekcją 
szpitala, oraz tamtejszym samorządem, do którego wystosowane było pismo wskazujące 
pomoc w konkretnej kwocie tj. właśnie 5 tys. zł. Zdaniem Wójta udzielenie pomocy będzie 
sygnałem, że zauważamy problem, a w kontekście zdrowia psychicznego dzieci 
i młodzieży jesteśmy gotowi współpracować ze wszystkimi.  
6) Wydatki na znaki drogowe i elementy BRD w kwocie 15.000,00 zł – oznakowanie 
wyremontowanych dróg w Skąpem i Międzylesiu.  
W wyniku głosowania komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały i 
skierowały go pod obrady sesji. 

f) Wójt Gminy Zbigniew Woch omówił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej na rzecz Województwa Lubuskiego dot. wsparcia dla SP ZOZ Centrum 
Leczenia Dzieci i Młodzieży w Zaborze na dofinansowanie zadań związanych z 
wprowadzeniem terapii wspierającej w kwocie 5.000,00 zł. 
W wyniku głosowania komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
i skierowały go pod obrady sesji. 

g) Inspektor urzędu Anna Cieplicka omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
ustalenia zasad udzielania Stypendium Naukowego Wójta Gminy Skąpe za szczególne 
osiągnięcia w nauce dla uczniów szkół podstawowych z terenu Gminy Skąpe. Wyjaśniła, 
że niniejszym projektem uchwały zmienia się kwotę przyznanego stypendium naukowego 
uczniom szkół podstawowych, która ustalona została w roku 2018 na 100 zł miesięcznie 
i przez okres jego przyznawania nie była ani razu zmieniana. W bieżącym roku szkolnym 
na terenie gminy funkcjonują 3 odziały klasy siódmej i jeden odział klasy ósmej, liczba 
stypendystów ulega zmniejszeniu a ze wstępnej analizy wyników nauczania za miniony 
rok szkolny wynika, że w pierwszym semestrze roku szkolnego 2023/2024 uprawionych 
do otrzymania stypendium naukowego Wójta Gminy Skąpe będzie troje uczniów. Kwota 
środków zabezpieczonych w budżecie gminy na rok 2023 jest wystarczająca do wypłaty 
stypendium w zwiększonej kwocie do 150,00 zł miesięcznie. 
W wyniku głosowania komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
i skierowały go pod obrady sesji. 

 
Ad. 2 
 Prowadzący obrady Mariusz Kuźmicz poruszył temat pisma z Ministerstwa Spraw 
Zagranicznych, które wpłynęło dwa dni wcześniej, a dotyczy podjęcia przez radę gminy 
uchwały wyrażającej poparcie dla działań zmierzających do uzyskania zadośćuczynienia 
należnego Polsce od Niemiec za szkody wyrządzone w wyniku rozpętania II wojny światowej 
oraz godne upamiętnienie miejsc zbrodni w rejonie.  
 Radny Damian Baranowski uważa, że jest to typowe polityczne zachowanie. Po wojnie 
Polska podpisała dokument, że nie będzie rościć reparacji wobec Niemiec. 
 Wójt Zbigniew Woch zaleca konsultację z radcą prawnym w kontekście kompetencji 
rady gminy do podjęcia takiej uchwały.  
 Radny Damian Baranowski poruszył temat dożynek gminnych zorganizowanych w m. 
Darnawa. Pogratulował organizatorom udanej imprezy, ale z uwagi na fakt, że w kolejnym roku 
to Ołobok będzie gospodarzem, przekazał kilka uwag dot. m.in. przepływu informacji pomiędzy 
kołami gospodyń wiejskich w zakresie serwowanego jedzenia i jego ilości, sprzedaży alkoholu, 
zapraszania podmiotów z innych gmin, oceny wieńców dożynkowych czy na koniec 
prowadzącego dożynki wodzireja.  
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 Wójt Zbigniew Woch zabierając głos stwierdził, że dożynki w Darnawie były 
fantastyczne, przyjechało mnóstwo rolników i osób z zewnątrz. Uważa, że jeśli podmioty 
zewnętrzne chcą odwiedzać naszą gminę, to powinniśmy się z tego cieszyć. Zaproponował, 
aby doświadczenia z dożynek, które już się odbyły, były podstawą do planowania 
tych w kolejnym roku.  
 Radny Piotr Olszewski dodał, że ¼ gości dożynkowych to byli zaproszeni rolnicy, 
którym posiłek był zagwarantowany. Ponadto dożynki odbyły się w sobotę popołudniu i część 
osób była już po obiedzie, a dodatkowo za darmo była grochówka. Dożynki są imprezą, na 
której nie da się dużo zarobić.  
 Radna Ewa Kasprzak podkreśliła, że wcale nie jest łatwo znaleźć chętnych do 
organizacji stoisk z jedzeniem. Bardziej chodzi o pokazanie, że w danej miejscowości coś się 
dzieje.  
 
Ad. 3 Przyjęcie protokołu 
 Prowadzący obrady Mariusz Kuźmicz poddał pod głosowanie przyjęcie protokołów ze 
wspólnych posiedzeń stałych komisji Rady Gminy Skąpe w dniach 11 lipca 2023 r. i 10 sierpnia 
2023 r. W wyniku głosowania protokoły zostały jednogłośnie przyjęte. 
 
Ad. 4 Zamknięcie obrad 
 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia prowadzący obrady Mariusz Kuźmicz 
zamknął wspólne obrady stałych Komisji Rady Gminy Skąpe.   
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

          
         Prowadzący obrady 
            
            Mariusz Kuźmicz 
 

Protokołowała: Ilona Zalisz 
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